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فرناز محمدزادهشورا
روزنامه نگار

موافقت اعضا با یک فوریت واگذاری ملک به بانک شهر
یک فوریت »لایحه مجوز فروش، واگذاری و انجام معامله یک فقره متعلق به شــهرداری 
تهران« با حداکثر آرای موافق به تصویب رسید. براین اساس ملکی در بلوار معلم منطقه 18 
با وسعت حدود 470هزار مترمربع و ارزش 4هزار و 200میلیارد تومان بابت تسویه بدهی به 

بانک شهر واگذار می شود.

مکث

   دسترسی تمام شهروندان به مشاوران حقوقی در سطح شهر
اگر افراد بدون مشورت با یک متخصص حقوقی اقدام به شکایت و طرح دعوا کنند، ممکن است وقت زیادی 
در فرآیند پرونده از متخصصان قضایی و دادگاه  ها تلف شــود و این موضوع به اطاله دادرسی می  انجامد. 
برهمین اساس دسترسی تمامی شهروندان به مشــاوران حقوقی امری مهم تلقی شده و تفاهمنامه ای 
میان شورای شهر تهران و مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاور خانواده قوه قضاییه منعقد شده و در این 
تفاهمنامه بر گسترش و توسعه خدمات حقوقی در سطح شهر و احیای حقوق عامه تاکید شده است. حسن 
عبدلیان پور، رئیس مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاور خانواده قوه قضاییه در صحن شورا گزارشی 
از انجام دیدارهای مردمی و حل مشکلات حقوقی شــهروندان ارائه داد و گفت: »وکلا در طول هفته در 
۳00مسجد در سراسر کشور حضور دارند و گره گشایی می کنند. بیش از هزار و ۳00وکیل در مساجد از حقوق 
افرادی که به هر دلیلی توانایی اخذ وکیل ندارند، دفاع می کنند تا هیچ یک از مردم به دلیل فقر، دغدغه وکیل 
نداشته باشند. در راه کمک به مردم برای رفع معضلات حقوقی و پیگیری حقوق عامه مردم گام برداشته شده 
و سامانه 12۹ به صورت 24ساعته در سراسر کشور در خدمت مردم است.« او تاکید کرد: تمام کارشناسان 
در کشور به کار گرفته شده اند تا ساختمان های ناایمن پرتردد را شناسایی کنند و خوشبختانه با تلاش هایی 
که انجام شده، از هر استان 8 تا 10ساختمان ناایمن پرتردد شناسایی و لیست آن مشخص شده است که اگر 

در آینده اتفاقی روی دهد، به عنوان حقوق عامه موضوع را پیگیری خواهیم کرد.«
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آموزش حقوقی به نابینایان

 حمید صاحب، مدیرکل سلامت شهرداری تهران: یکی از چالش های نابینایان آشنانبودن به حقوقی است 
که قانونگذار برای آنها پیش بینی کرده است. از این رو به مناسبت روز جهانی عصای سفید )23مهر( کارگاهی 

آموزشی برای نابینایان پیش بینی شد تا با حق و حقوق خود بیشتر آشنا شوند.

اجرای مواد قانونی حمایت از معلولان
سوده نجفی، رئیس کمیته سلامت شورای شهر تهران: امروز در دنیا نابینایان به دنبال فناوری های نوین برای 
تسهیل در زندگی هستند اما در ایران توجه به مناسب سازی  معابر، دغدغه است و وظایفی برای شهرداری ها 
در این زمینه مشخص شده و انتظار داریم که شهرداری مواد قانونی برای حمایت از معلولان را اجرایی کند.

تلاش برای احیای حقوق شهروندی
مهدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت و حقوقی شورای شهر تهران: امروز حقوق شهروندی یکی از دغدغه های جدی 
است و شورای شهر تهران پرچمدار احقاق حقوق عامه و حقوق شهروندی است. در تلاش هستیم که با همکاری 
مرکز پژوهش های قوه قضاییه احیای حقوق شهروندی، ایجاد حس آرامش و امنیت در جامعه بیشتر  محقق شود.

تأکید بر پیگیری قتل داریوش مهرجویی
علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران: داریوش مهرجویی از کارگردان های بزرگ کشور بود و آثار 
خوبی نیز در کارنامه خود دارد. از مراجــع قضایی انتظار داریم که موضوع را پیگیــری کرده و نتیجه را به 

اطلاع مردم برسانند.

کانون بازنشستگان شرق تهران برای ثبت نام وام، پول می گیرد
در حالی  که ثبت نام وام 20میلیونی بازنشستگان تأمین اجتماعی 
باید از طریق ســایت تأمین اجتماعی امکان پذیر باشد اینگونه 
نیست و کانون بازنشستگان شــرق تهران از طریق سامانه های 
اطلاع رسانی خود به بازنشستگان اطلاع می دهد که حضوری 
به کانون بازنشســتگان مراجعه کنند تا نسبت به ثبت نام آنها 
اقدام کند و در زمان ثبت نام مبلغ 50هزار تومان از آنها دریافت 
کرده و عنوان می کند که یک ماه دیگر 20میلیون به حساب آنها 
واریز خواهد شــد. درحالی که در ادوار قبلی امثال من که بابت 
وام ثبت نام کرده و آن را دریافت کرده ایم تنها از طریق ســایت 
تأمین اجتماعی این کار را انجام داده بودیم. آیا قرار نیست جلوی 

این تخلفات گرفته شود؟ 
رضایی از تهران 

زمان برگزاری مجدد آزمون آیلتس اعلام شود
تابســتان امســال و پس از لغو آزمون آیلتس به دلیل افشای 
ســؤالات فرصت لازم بــرای داوطلبان این آزمون از دســت 
رفت. به هر حال به دلیل قابل قبولی آزمون لغو شــده بود ولی 
توقع می رفت به فاصله کمی مجددا برگزار شود که با گذشت 
چند ماه هنوز برگزار نشده است. همین مسئله باعث سوق دادن 
متقاضیان به بهانه شرکت در آزمون در کشورهای همسایه شده 
اســت که تبعات نامطلوب خود را خواهد داشت. از مسئولان 
سازمان سنجش تقاضا داریم هر چه زودتر تاریخ برگزاری این 

آزمون را اعلام کنند.
کاظمی از تهران

شماره تلفن ارتباطی با خوانندگانبا مردم گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه 

روز یکشــنبه از 6پــروژه حریــم منطقــه ازجملــه دوربرگــردان 1
غیرهمسطح غرب به غرب بزرگراه ارتش در شرق بلوار نیروی زمینی 

بازدید کردم.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

در جلســه احصــای پروژه هــای طــرح »مــن شــهردارم« بــا حضــور 9
معتمدان محلات و ائمه جماعات مســاجد ســطح منطقه شرکت 

کردم.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

دیروز ضمن پیگیری موضوعات جاری منطقه، با فرماندهان پلیس 5
راهور به مناســبت هفته فراجا دیدار داشــته و ســپس بــه بازدید و 
جلســات کاری از قبل تعییــن شــده پرداختم. همچنیــن مقدمات 
جلســه کنتــرل پــروژه و نظــارت ســتادی فعالیت هــای منطقــه نیــز 

تشکیل و تصمیمات خوبی اتخاذ شد.

احسان شریفی

منطقه 

همزمان با روز جهانی نابینایان از نخبگان برتر نابینا در حوزه ورزشی، 12
فرهنگی و هنری تقدیر به عمل آمد.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

نشستی با عوامل پلیس راهور داشتم که موضوعات ایمنی معابر، 18
کاهــش بــار ترافیــک و توســعه شــبکه های ارتباطــی مــورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.

محمد جواد خسروی

منطقه 

با همراهی جمعی از معاونان و  مدیران منطقه در رویداد افتتاحیه 3
مرکز فناوری و نوآوری های توانبخشــی دانشــکده علوم توانبخشی 

حضور یافتم.

حمید جوانی

منطقه 

همراه با معاونان و مدیر خدمات شهری منطقه از محله جمهوری 11
بازدید کردیم و در جریان فعالیت های خدمات شهری قرار گرفتم.

سید محمد موسوی

منطقه 

همراه با ســیدمحمد آقامیری، عضو شــورای شــهر تهــران دیداری 16
بــا مــردم در مســجدالرضای محلــه تختــی داشــتیم. شــهروندان 
مشکلات خود را در حوزه های شهرسازی و... مطرح کردند و مقرر 

شد رسیدگی کنیم.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

طی بازدید میدانی از ســطح منطقه برکســب آمادگی هــای لازم در 7
برابر بارندگی ها تأکید کردم.

نصرالله آبادیان

منطقه 

در راستای آبادانی، رفاه و رضایت شهروندان و با توجه به نیازسنجی 14
انجام شده، تصمیم گرفتم تا 5پروژه جدید در منطقه کلید بخورد.

امیر یزدی

منطقه 

مســابقات قرآنــی دختــران ریحــان بــا هماهنگــی معاونــت اجتماعی 20
فرهنگی منطقه و موسسه قرآنی بیت الامیر در 3 رشته صحیح خوانی 
نماز،ترتیل سوره فجر ، حفظ و مفاهیم 2٠ حكمت برگزیده نهج البلاغه 

در تاریخ های 20و21 در فرهنگسرای ولاء و دروازه ری برگزار شد.

رضا شنگی

منطقه 

در جلسه کمیته اجرایی طرح شمسه همراه با مشاوران، معاونان 2
و مدیران اجرایی حضــور داشــتم و راهکارهای ســاماندهی اراضی 

دره حسنک بررسی و برنامه ریزی شد.

مهدی صالحی

منطقه 

روز گذشــته عملیــات احــداث بوســتان عزیــز در انتهــای خیابــان 10
شهید رنجبر آغاز شد که با احداث آن  5000 متر مربع به فضای سبز 

عمومی منطقه افزوده خواهد شد.

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

به مناســبت روز عصای ســفید از همکاران نابینــا در منطقه تقدیر 6
کردیم.

مرتضی روحانی

منطقه 

با توجه بــه بارش نــزولات جــوی و پیش بینــی های هواشناســی به 13
حوزه های مرتبط با خدمات شــهری و شــهرداران نواحــی چهارگانه 
در خصوص کنترل محدوده به ویژه موقعیت های آبگیر دستوراتی 

در زمینه گشت، نظارت و رسیدگی دادم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

عملیــات اجرایــی فــاز دوم تصفیه خانــه خلیج فــارس به پیشــرفت 19
40درصدی رســیده اســت. برای بررســی فرایند عملیات، بازدیدی 

از پروژه داشتم.

تورج فرهادی

منطقه 

در جلســه ای که با معاونــان حوزه هــای مختلف شــهرداری منطقه 4
داشــتم، درخصــوص اقدامــات پیشــگیرانه از آب گرفتگی هــای 

احتمالی در سطح منطقه، بحث و تبادل نظر شد.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

روز گذشــته 15 نفــر ازشــهروندان به ســاختمان شــهرداری منطقه  17
مراجعه داشتند که به مطالبات آنها رسیدگی شد.

رضا سیفی

منطقه 

روز گذشته همراه با عباس شعبانی، معاون امور مناطق شهرداری 8
تهران از منطقه بازدید کردیم.

فاطمه تنهایی

منطقه 

از نواحــی هفت گانه منطقــه بازدیــد میدانی داشــتم و درخصوص 15
نگهداشــت شــهر و آغــاز بارش هــای فصلــی دســتورات لازم را بــه 

نواحی ابلاغ کردم.

محمد شیری

منطقه 

در نشســت با نخبگان علمــی، فرهنگی، هنــری و ورزشــی منطقه، 21
نیازهــای شــهری آنهــا را بــرای معرفــی در طــرح »مــن شــهردارم« 2 

بررسی کردیم.

رضا پوریافر

منطقه 

عملیــات اجرایــی اصــلاح هندســی و ارتقــای ســطح ایمنی شــبکه 22
معابر بزرگراهــی منطقه را در دســتور کار قــرار دادم و در نخســتین 
قــدم بــا همــکاری رئیــس پلیــس 26راهــور فاتب منطقــه فــاز اول 
عملیات اصلاح هندسی و ایمن سازی  تقاطع بزرگراه شهید خرازی و 

آیت الله مهدوی کنی و آزادراه تهران ـ شمال اجرایی شد.

مسعود نصرتی

قیام دشت حریم دارد
آش ساخت وساز در حریم تهران دیگر آنقدر 
شور شــده که روز گذشــته رئیس شورای 
اسلامی شــهر تهران با جدیت به موضوع 
قیام دشت و ساخت وسازهایی که در حریم 
تهران درحال انجام اســت، ورود کرد. مهــدی چمران گفت: 
بر اساس قانون تبدیل روستا به شهر تنها باید به صورت منفصل 
به شهر تهران باشد. استانداری و وزارت کشور و دیگر دستگاه ها 
در زمان تصویب این قانون حضور داشــتند و آن را امضا کردند. 
قیام دشت منفصل نشد، بلکه حریم برای آن تهیه شد. او افزود: 
اگر قرار باشــد برای فضایی حریم تعیین کنند، این موضوع به 
صورت دایره وار انجام می شود، نه اینکه ضلعی را تا میدان بسیج 
ادامه دهند و بگویند این حریم قیام دشت است. نمی دانم کسانی 
که تقســیمات را انجام می دهند با چه منطقی این کار را انجام 
داده اند؟  رئیس شورای شــهر با اشــاره به اینکه تعیین حریم  
قومیتی و ملتی نیست، اضافه کرد: آقای دادستان با چه منطقی 
این کار را انجام می دهید؟ حق نداریــد چنین حکمی را صادر 
کنید. این احکام بی معناســت. شــهر تهران را نابود می کنند و 
اکنون به همه آنها اخطار می دهیم که از طریق رئیس قوه قضاییه 

موضوع را شدیداً پیگیری می کنیم.

نمی توان شهر را گوشت قربانی کرد
چمران با تاکید بر اینکه تعیین حریم باید بر اساس قانون باشد، 
گفت: نمی توان یک شــهر را مثل گوشــت قربانی تقسیم کرد؛ 
چون فرد دادستان از آن منطقه است. همه برای ما قابل احترام 
هســتند، اما این کارها نباید توسط کســانی که قانون و منطق 
می دانند، انجام شوند. خواهش ما این اســت که قوه قضاییه به 

موضوع بپردازد. 

لزوم اصلاح نقشه حریم
احمد صادقی هم در تذکر پیش از دستور خود به موضوع حریم تهران اشاره 
کرد و گفت: با توجه به جلوگیری عوامل خدوم شــهرداری از ساخت وساز 
غیرمجاز در بزرگراه آزادگان، فرمانداری اسلامشهر به کرات فشارهایی را برای 
خروج عوامل وارد کرده و با همکاری شــورای تأمین، اجازه ورود شهرداری 
تهران را نداده است. رئیس کمیته شفافیت شورا با اشاره به اینکه سازمان های مسکن و شهرسازی 
مکلف هستند ظرف 6ماه موارد خروج حریم از مرز تقسیمات کشوری را شناسایی کنند و بر اساس 
نقشه ها نسبت به اصلاح نقشه حریم اقدام کنند، گفت: نقشه حریم اصلاحی که در قانون به آن 
اشاره شده پس از مهمور شدن توسط استانداری باید به مراجع ابلاغ شود، اما این موضوع محقق 
نشده است. استاندار تهران نباید اجازه دهد وحدت رویه مختل شود؛ استاندار به معاونت عمرانی 
دستور داد که موضوع را با مشارکت ذی نفعان دنبال کند، اما سوال ما این است که چرا کار در حوزه 
ســتادی در حال حل و فصل است، اما فرمانداری اسلامشــهر مصوبه ابلاغ می کند؟ چرا رئیس 
دادگستری حکم تعرض به حریم شهر تهران را داده است. درخواست ما این است که این موضوع 

در مراجع ذیربط مورد بررسی قرار بگیرد.

معضل 20ساله حریم در کشور
نایب رئیس شــورای شــهر هم در این باره، گفت: بســیار عجیب است که 
قوه قضاییه به عنوان یک قوه بالنده، مردمی و میدانی، معضل 20ساله کشور را 
با یک نامه عادی حل کند. مجموع کارشناسان کشور نمی توانستند مشکل 
تهران را حل کنند که یک نفر با یک نامه می خواهــد این کار را انجام دهد؟ 
حریم تهران چه خواهد شد؟ پرویز سروری با تاکید براینکه 20سال بررسی های کارشناسی سنگین 
برای حریم تهران انجام شد، افزود: چطور باید این گلایه را از قوه قضاییه داشته باشیم؟ این اقدام 
باعث معضلاتی جدی در تهران می شــود. 3برابر وسعت شــهر باید حریم آن باشد و با این اقدام 
قسمت هایی از تهران در حریم اسلامشهر قرار می گیرد. باید این فضاها را چه کار کنیم؟  او ادامه داد: 
باید راهکارهایی اندیشیده شود که مشکل برطرف شود، اما قطعاً این راه حل نیست. این موضوع را 
می گویند که تمام ادوات به همین صورتی که هست در اختیار اسلامشهر قرار بگیرد. از رئیس شورا 

می خواهیم که موضوع را قاطعانه پیگیری کند تا شاهد از بین رفتن حریم پایتخت نباشیم.

یک صدایی شورای شهر برای نجات حریم تهران
روز گذشته رئیس و اعضای شورای شهر نسبت به ازبین رفتن حریم تهران انتقاد کردند

براساس آمار ها، رشــد جمعیت در شهر و شهرســتان های اطراف تهران 
روز به روز درحال افزایش است و همین مســئله به موضوع تغییر کاربری 
و ساخت وســازهای غیرقانونی  در نزدیکی پایتخت یا درواقع همان حریم 
تهران با شهرهای اطراف دامن زده است. مدت هاست به فاصله چند متر از 
مرز تهران با سایر شهرها، برج های بلند بدون مجوز رشد کرده و خارج از هر 

قاعده ای به شهر متصل می شوند. متاسفانه گاهی نهاد های شهری و قضایی 
شهرستان های اطراف، مجوز  ساخت وساز را صادر کرده و سودجویان داخل 
حریم تهران بدون توجه به تذکرات شهرداری پایتخت اقدام به ساخت وساز 
می کنند. حتی دیده شده زمین هایی که قبلا اراضی کشاورزی و روستایی 
بودند یا به منابع طبیعی تعلق داشــتند به عناوین متعدد زیر ساخت وساز 
می روند و جمعیت ساکن در آنها بر جمعیت شهر افزوده می شوند. در نهایت 
بعد از آنکه بدون توجه به تذکرات شهرداری تهران، کار خود را انجام دادند، 
مدیریت شهری پایتخت را مجبور به پاسخگویی در زمینه موضوعاتی چون 

مصرف آب و افزایش تولید پسماند می کنند.

حمله به شهرداری با سرویس مدرسه
در آخرین روزهای تابســتان بــود که یکی از شــرکت های 
تاکســی  اینترنتی با تبلیغات گســترده و داغ درســطح شهر 
خانواده ها را ترغیب کرد تا فرزندان محصل خودشان را از طریق 
سرویس مدرســه آنها به محل تحصیل بفرستند. این شرکت 
برای جذب مخاطب ادعا کرد که هزینه استفاده از این سرویس 

ارزان تر از دیگر روش هاست.
 پس از این تبلیغات گســترده، 11هــزار دانش آموز در طرح 
سرویس تاکسی های اینترنتی مزبور ثبت نام و تمام هزینه های 
مربوط به آن را هم به حساب این شرکت واریز کردند، اما همزمان 
با روزهای اول مهر، این شرکت تاکسی  اینترنتی نتوانست طرح 
جابه جایــی دانش آموزان را اجرایی کنــد و در اقدامی عجیب 
عدم اجرای آن را به گردن شهرداری تهران انداخت! مدیر این 
شرکت در گفت وگو با یکی از روزنامه های اصلاح طلب مدعی شد 
دلیل شکستش این است که شهرداری تهران پشت او را خالی 
کرد! مدیرعامل این تاکســی های اینترنتی به رسانه ها گفته 
بود که شــهرداری قول داده بود 2هزار تاکسی را در این طرح 
مشارکت دهد.  در واکنش به این موضوع و ادعای مطرح شده، 
سازمان مدیریت و نظارت بر تاکســیرانی شهر تهران با صدور 
اطلاعیه ای، درخصوص مطالب مطرح شده پیرامون واگذاری 
مسئولیت سرویس مدارس در آیین نامه اجرایی جدید هیأت 
وزیران به شهرداری تهران با هدف تنویر افکار عمومی چند نکته 

را ذکر و اصل ماجرا را تشریح کرد.
بر این اســاس درحالی آیین نامه جدیــد، در تاریخ چهاردهم 
شهریور به دستگاه های اجرایی ابلاغ شد که تا این تاریخ، بخش 
قابل توجهــی از اقدامات مرتبط با برقراری ســرویس مدارس 
توسط ارکان دخیل در این حوزه، ازجمله فراخوان پیمانکاران، 
طی فرایند تأیید صلاحیت شــرکت ها و رانندگان و همچنین 
عقد قرارداد برقراری سرویس از سوی بسیاری از مدارس، انجام 
شــده بود؛ در نتیجه با توجه به تغییرات اساسی در بسیاری از 
بخش های آیین نامه جدید نســبت به آیین نامه قبلی، امکان 

اجرایی کردن آن تا آغاز سال تحصیلی عملا ممکن نبود.
با توجه به این موضوع، درجلسات شورای ترافیک شهرستان 
تهران که با موضوع حل و فصل مســائل مربوط به حمل ونقل 
دانش آموزان و ســرویس مدارس در فرمانداری تهران برگزار 
شــد با مدنظر قرار دادن تبصره ذیل ماده 3۸ آیین نامه جدید 
که عینا عنوان کرده است در سال تحصیلی 1۴03-1۴02، در 
مورد آن دسته از احکام این آیین نامه که امکان اجرای آن وجود 
ندارد، مطابق آیین نامه اجرایی حمل ونقل دانش آموزان مدارس 
مصوب 13۸۷ عمل خواهد شــد، از سال 1۴0۴-1۴03 صرفاً 
مطابق این آیین نامه اقدام می شــود. در ادامه مقرر شد تا اداره 
کل آموزش و پرورش و شــهرداری تهران هماهنگی های لازم 
درخصوص اجرای صحیح فرایندها را در دستور کار قرار دهند.

طی صورتجلســه کارگروه مــاده 1۸ آیین نامــه حمل ونقل 
دانش آموزان)متشــکل از نماینده آموزش و پرورش به عنوان 
رئیس کارگروه و نمایندگان انجمن اولیا و مربیان و شهرداری 
تهران( به تاریخ نهم مهر ماه، ضمن ابلاغ تیپ قرارداد سرویس 
مدارس، مقرر شد در سال جاری با مدنظر قرار دادن آیین نامه 
قبلی و مانند ســال های گذشته نســبت به عقد قرارداد برای 

سرویس مدارس بین مدارس و پیمانکاران اقدام شود. همچنین 
طی ابلاغیه ای از ســوی معاون عمران و توســعه امور شهری 
و روســتایی وزارت کشــور نیز با توجه به کثرت استعلامات 
انجام شــده در این زمینه، بر معیار عمل قرار داشــتن مصوبه 

سال 13۸۷ در سال تحصیلی جاری تأکید شده بود. 
بنا براین گزارش، بدیهی است شــهرداری تهران تدابیر لازم 
برای اجرایی شــدن آیین نامه جدید در سال تحصیلی آینده 
را مطابق با قوانین، ضوابط و مقررات موضوعه درنظر داشــته 
و تمهیدات و ســازوکارهای لازم برای ایفای مســئولیت های 
محوله به منظور برقراری مطلوب سرویس و رفع دغدغه اولیای 
دانش آموزان در سال تحصیلی آتی را از هم اکنون در برنامه های 
خود قرار داده است. سرپرســت معاونت حمل ونقل و ترافیک 
شــهرداری تهران نیز در همین زمینه با رد هرگونه قرارداد و 
توافق با شرکت های تاکسی اینترنتی برای سرویس مدارس، در 
این خصوص به همشهری می گوید:»شهرداری تهران امسال 
درخصوص ســرویس مدارس تکلیفی بر عهده نداشت و طبق 
روال هرســاله کار انجام شــد، ولی فرمانداری، هفته گذشته 
مصوبه ای درخصوص سرویس مدارس ارائه داد که از سال آینده، 

شهرداری باید مجری آن باشد.«
محســن هرمزی در رابطه با ادعای مدیر یکی از شرکت های 
اینترنتی هــم عنوان کرد:»شــهرداری تهران هیــچ توافق و 
قراردادی با تاکسی اینترنتی مذکور نداشته و این شرکت باید از 
ظرفیت خودش برای انجام سرویس مدارس استفاده می کرد. 
اگر قرار است با نظارت شهرداری تهران اتفاقی رقم بخورد باید 
در اسلوب مشخص کار صورت گیرد و این تاکسی اینترنتی هم تا 
زمانی که در قالب مشخص فعالیت نکند، نمی توانیم با آنها توافق 
کنیم؛ چرا که وقتی نظارت را برعهده شهرداری قرار می دهند 
شهرداری هم باید خودرو ها و راننده ها را در سامانه و... شناسایی 
و احراز هویت کند.« در واقع اصل ماجرا و واقعیت امر این است 
که شرکت تاکســی اینترنتی مورد اشاره، ابتدا سعی در جذب 
دانش آموزان برای راه اندازی سرویس مدارس داشت که به در 

بسته خورد و حالا شهرداری را مقصر این ماجرا می داند! 
در مجموع و برای جمع بندی نهایی موضوع، شهرداری تهران از 
سال آینده تحصیلی مسئولیت سرویس مدارس دانش آموزان 
را برعهده دارد و به نظر می رسد این مشکل تاریخی برای سال 

تحصیلی 1۴0۴-1۴03حل و فصل خواهد شد.

دعوت دوباره از شورایاران 
داوطلبانی که با پشتوانه شهروندان و عواملی  ادامه از 

چون حضور در محله، آگاهــی از نیازها و صفحه اول
مطالبات محلی مردم، علم به ظرفیت ها و محدودیت های محله، 
ارتباط مستقیم و بی واسطه با افراد، تمایلات اجتماعی و داوطلبانه 
و... می توانند بازوان شورا و شــهرداری در پیشبرد اهداف خود 
باشند. البته بدیهی اســت که نهاد شــورایاری همچون سایر 
نهادهای مشــورتی و مردمی دارای مشکلات و چالش هایی نیز 
باشد، اما این مشکلات نباید وسیله ای برای تعلیق و حذف این نهاد 
مردمی باشد. چند دوره تجربه فعالیت شــورایاران در محلات 
مختلف و شناساسی نقاط ضعف و مثبت آن می تواند ضمن رفع 
آســیب ها و ضعف های احتمالی، چشــم انداز مطلوب تری را 
پیش روی شورایاران قرار دهد. حال که امید می رود موانع حقوقی 
نهاد شورایاری با همیاری اعضای شورا و مجلس شورای اسلامی و 
شواری عالی استان ها و سایر نهادهای مسئول در این زمینه به ویژه 
شورای محترم نگهبان برطرف شود، از همه شهروندان به خصوص 
شورایارانی که در دوره های گذشــته تجاربی داشته اند دعوت 
می کنیم با ثبت نام در سامانه موردنظر و ترغیب سایر شهروندان به 
همکاری با شورایاران به تقویت و تثبیت جایگاه مردمی و قانونی 

شورایاران در سطح محلات کمک کنند.

  اعمال محدودیت های اولیه 
اعضای شورای شهر تهران با تصویب طرح دوفوریتی درخصوص نمایشگاه بین المللی محدودیت هایی را پیش بینی کرده اند که عبارتند از:

  سازمان زیباسازی هیچ گونه تبلیغاتی برای برپایی نمایشگاه در سئول نداشته باشد.
  شهرداری تهران اجازه برپایی غرفه در این نمایشگاه را نخواهد داشت.

  سازمان زیباسازی برای برپاکنندگان نمایشگاه در شهر آفتاب تخفیف ۵0 درصدی پیش بینی کند.
  شهرداری تهران موظف به اجرای مصوبات سابق درخصوص نمایشگاه بین المللی تهران خواهد بود.

 بدهی 30هزار میلیارد تومانی 
سئول به شهرداری تهران

همشهری از برگ برنده شهرداری تهران رونمایی کرد  که برابر با بودجه کل امسال حوزه حمل ونقل است

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

تهران، ترافیک دارد؛ معضلی که گویا نه تنها دست یافتن 
به راهکار برون رفت از آن، ســخت و دشوار شده است، 
بلکه در این میان هستند نهادها و ارگان هایی که زمینه را 

برای تشدید آن فراهم می کنند. نمونه بارز آن، نمایشگاه 
بین المللی در خیابان سئول اســت؛ مکانی که بیش از 
20سال است که میزبان نمایشگاه های ملی و بین المللی 
بوده و در این مدت همواره پایتخت نشینان به ویژه ساکنان 
محدوده از این موضوع گلایه داشته و دارند.  ایجاد گره های 
ترافیکی سنگین در محور بزرگراه چمران، مسدود شدن 
مسیرهای منتهی به خیابان سئول، حبس شدن ساکنان 

محدوده در خانه هایشان به دلیل حجم بالای ترافیک و... 
تبعات برگزاری رویدادهای نمایشگاهی در خیابان سئول 
هستند. رونمایی از سند بدهی ۳2هزار میلیارد تومانی 
نمایشگاه بین المللی به شهرداری تهران و تصویب طرح 
دوفوریتی در صحن شورا، ابزارهایی هستند که شهرداری 
قصد دارد با استفاده از آنها موضوع نمایشگاه بین المللی را 

تعیین تکلیف کند.

  شهر آفتاب در انتظار رویدادهای نمایشگاهی
سال 95با برگزاری نمایشگاه کتاب، مجموعه شهر آفتاب به طور رسمی افتتاح و مقرر شد تا رویدادهای نمایشگاهی 
در این مکان برگزار شوند و شهرداری برای فضای نمایشــگاه بین المللی کاربری دیگری همچون فضای سبز و... 
تعریف کند. انتظاری که تا کنون یعنی پس از گذشت ۷سال برآورده نشده و شهرداری دوره گذشته نتوانسته در 
این موضوع موفقیتی کسب کند. در این دوره، حل ترافیک به دغدغه شورای ششم تبدیل شد و آذر سال 1۴00 
طرح انتقال نمایشگاه های پرمخاطب به مجموعه شهر آفتاب به فوریت تصویب شد و بار دیگر شهروندان را به این 
نقل وانتقال امیدوار کرد. سنبه مسئولان نمایشگاه بین المللی پرزور بود و از این طرح تمکین نکردند و در مسیر 
قبلی و طبق نقشه ای که ترســیم کرده بودند، به حرکتشــان ادامه دادند و برگزاری نمایشگاه در خیابان سئول 

همچنان تداوم یافت.

  آخرین اخطار شورا
مدیریت شــهری برای کاهش ترافیــک تهران تلاش 
می کند و در راستای تحقق این هدف نوسازی و توسعه 
ناوگان حمل ونقل عمومی را در دستور کار قرار داده است. 
علاوه برآن با موضوعاتی هم کــه منجر به ایجاد ترافیک 
می شود برخورد می کند و قطعاً تعیین تکلیف نمایشگاه 
بین المللی در اولویت خواهد بود. مهدی چمران، رئیس 
شورای شهر تهران در آخرین اولتیماتوم خود خطاب به 
مسئولان نمایشگاه بین المللی گفته است که نمایشگاه 
یک دولت خودمختار است و به کسی کاری ندارد و سرش 
را پایین انداخته و برایش مهم نیست مردم با چه مشکلاتی 
دست وپنجه نرم می کنند. دادستان کل کشور و دادستان 
تهران، نامه ارسال کرده و اخطار داده اند و سازمان بازرسی 
هم وارد شده، اما باز هم کار خودشان را می کنند. براساس 
بند 20ماده 55قانون شهرداری ها همانطور که سال ۸2  
با ریختن خاکروبه مقابل ورودی نمایشگاه مانع از برگزاری 
رویداد شــدیم، این بار درهای آن را با زنجیر می بندیم؛ 
چراکه نصیحت ها و خواهش های فراوان شهرداری، قوه 

قضاییه و دیگران را به بازی گرفته اند.«

  سند بدهی؛ برگ برنده شهرداری
عدم تمکین مســئولان نمایشگاه بین المللی از مصوبات شــورا، کار را به جایی 
رساند که سیدمحمد آقامیری، رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران موضوع 
بدهی 32هزار میلیارد تومانی را مطرح کرد و گفت که با توجه به بدهی سنگین 
نمایشــگاه به شــهرداری، می توان اعمال قانون کرد و گویا در شرایط کنونی 
مسئولان نمایشگاه چاره ای جز انتشــار آن برای ما نگذاشته اند. بودجه امسال 
حمل ونقل شهرداری تهران حدود 33هزار میلیارد تومان است؛ یعنی شهرداری 
تهران با وصول طلب خود از نمایشگاه بین المللی می تواند انقلاب بزرگی در حوزه 
حمل ونقل عمومی ایجاد کند. درواقع این سند، برگ برنده شهرداری تهران در 
برابر مسئولان نمایشگاه بین المللی است تا گشایشی ایجاد شود و رویدادهای 

نمایشگاهی به مجموعه شهر آفتاب منتقل شوند.

  اعتراض اعضای شورا ی شهر
مسئولان نمایشگاه بین المللی به هیچ صراطی مستقیم 
نیستند و این موضوع صدای اعتراض اعضای شورای 
شهر تهران را بلند کرده است. مهدی چمران، رئیس 
شورای شــهر تهران برای چندمین بار نسبت به این 
موضوع اعتــراض کرده و گفته که 20ســال اســت 
پایتخت نشینان با مشکل ترافیک نمایشگاه بین المللی 
درگیر هســتند و مشخص نیســت که قرار است این 

مشکل چه زمانی حل شود. 

مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون 
محیط زیســت و خدمات شهری 
شــورا هم در اعتراض به برپایی 
نمایشگاه در خیابان سئول عنوان 
کرد: »شبکه بزرگراهی و شریان تردد خودروها به یکدیگر 

متصل هستند و وقتی یک مکان دچار مشکل می شود به 
سایر مکان های شهر نیز سرایت پیدا می کند؛ بنابراین 
ضرورت دارد دولت به موضوع برگزاری نمایشــگاه در 

خیابان سئول ورود کند تا این مشکل حل شود.« 

سید جعفر تشکری هاشمی، رئیس 
کمیســیون عمران و حمل ونقل 
شورای شهر هم با اشاره به اسناد 
بالادستی تأکید کرد: »به استناد 
قانون شهرداری ها، شهرداری تهران می تواند از فعالیت 
کسب وکارهایی که موجب ایجاد مزاحمت و ترافیک 
می شوند جلوگیری کند و به همین دلیل نمایشگاه های 
پرازدحام موجب آلودگی و ترافیک می شود و انتقال آن 

ضرورت دارد.«


